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      Protokoł Nr  II/2015 

z sesji Rady Gminy Osielsko 

z dnia  9 marca   2015 roku 

w sali Urzędu Stanu Cywilnego 

w Osielsku  

 

Sesja zwołana w trybie art. 20 ust. 3 ( na wniosek wójta gminy) ustawy   z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym  (t.j. Dz. U. z 2013 r. Poz. 594 ze zm.) 

 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Benedykt Leszczyński. 

Protokolant: Wiesława Klimek. 

Sesja trwała od godz. 15
00

 do 18
45

. 

Na 15 radnych obecnych było 15 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

Spóźnił się radny A. Wiekierak. 

 Obecni na sesji byli również: Wójt Gminy, Sekretarz Gminy,  Skarbnik Gminy oraz dyr. 

GZK L. Dziamski. 

Sołtysi:  Maria Wędzińska, Czesław Betyna, Stanisław Mikulski. 

Wicestarosta Bydgoski – Zbigniew Łuczak. 

Radni powiatowi:  L. Kuziak i P. Kozłowski  

Przewodniczący obrad stwierdził quorum i przedstawił porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  

uchwał. 

6. Składanie interpelacji. 

7. Zapytania do radnych powiatowych. 

8. Podjęcie uchwał:    

1)  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok bieżący,  

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gm. Osielsko, 

3) zmieniająca uchwały w sprawie nazw ulic, 

4)  w sprawie  określenia kryteriów i liczby punktów stosownych w drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych, 

5) w sprawie  uzgodnienia zakresu prac wykonywanych na drzewie gatunku dąb w 

Żołędowie, 

6) w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i ścieki, 

7) w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi,  

8) w sprawie zmiany uchwały  Nr III/46/2012 z dnia 30.06.2012 r, 

9) w sprawie uchylenia uchwały Nr IX/81/2014 z 6.10. 2014 r, 

10) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny, 

11) w sprawie przyjęcia na rzecz gminy darowizny – gruntów stanowiących drogi 

wewnętrzne, 

12) w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy rady,  

13) w sprawie udzielenia dotacji w 2015 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie   

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 

9. Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 
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Na wniosek Wójta z porządku obrad zostaje zdjęty projekt uchwały Nr 10 w sprawie 

wyrażenia zgody na dokonanie darowizny. 

I.Kraszkiewicz wnioskował o zdjęcie z porządku również projekt Nr 13 w sprawie udzielenia 

dotacji w 2015 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie  i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków, z uwagi na niejasności na poszczególnych etapach udzielania dotacji. 

Wniosek poparł radny K. Lewandowski. Natomiast B. Leszczyński przedstawił swój przeciwny głos. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek radnego I. Kraszkiewicza o zdjęcie z porządku 

obrad projektu w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. Wynik głosowania był następujący: 

za – 5 

przeciw – 5 

wstrzymało się – 4. 

 Głosowanie nie zostało rozstrzygnięte. 

Porządek obrad, z uwzględnieniem wniosku Wójta   w drodze głosowania został przyjęty  

następującą ilością głosów: 

za – 9 

przeciw – 4 

wstrzymał się 0- 1. 

Ad. 4 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokoł w drodze głosowania został przyjęty następującą ilością głosów: 

za – 12 

przeciw – 0 

wstrzymało się – 2. 

Ad. 5 Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  

uchwał.– stanowi załącznik do protokołu. Sprawozdanie po wyjaśnieniach przez Wójta  Rada 

przyjęła przez aklamację. 

 Ad. 6 Składanie interpelacji: 

A.Słysz- urząd gminy winien dążyć do podłączenia do sieci gazowej gimnazjum w 

Żołędowie.  Wiem że jest złożony wniosek do gazowni o podłączenie szkoły do sieci, ale w 

obecnej sytuacji kiedy sieć jest tak blisko można by podjąć kolejne działania, które 

przyspieszą  podłączenie . Dzięki temu będzie można uruchomić stołówkę, która będzie 

gotowała dla dzieci w Maksymilianowie i Żołędowie. Obecnie stołówki mają szkoły w 

Niemczu i Osielsku i obiady tam są po 3 zł . Natomiast w Maksymilianowie i Żołędowie jest 

catering i obiady są w cenie Maksymilianowo 3,43 zł, a Żołędowo 4,20 zł. 

A.Matusewicz- „Od połowy tego roku, będzie można składać wnioski aplikacyjne na 

dofinansowanie inwestycji gminnych, w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020. Już kilka miesięcy temu nasz 

Urząd Marszałkowski ogłosił harmonogram konkursów, kończy się uzgadnianie kryteriów 

wyboru projektów. W tym miesiącu powołany zostanie Komitet Monitorujący RPO. A w 

lipcu będzie gotowy generator wniosków aplikacyjnych. To już ostatni moment aby 

zaplanować i wskazać inwestycje, które chcemy sfinansować z unijnej kasy. 

Proszę o podanie: Na jakie inwestycje gmina zamierza pozyskać dofinansowanie ze środków 

Unii Europejskiej w latach 2014-2020?. 

Czy gmina posiada własną „Strategię rozwoju” – dokument niezbędny do aplikowania  

o fundusze unijne? 

Kto w urzędzie zajmuje się przygotowywaniem wniosków aplikacyjnych?”   

 Interpelacja została złożona na piśmie. Stanowi załącznik do protokołu.  

Poproszę o pisemną odpowiedź. 

Ad. 7. Zapytania do radnych powiatowych. 
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A.Różański – wnioskował o kompleksowe zajęcie się porządkiem na ul. Kolonijnej w 

Osielsku i Niemczu. Każdego roku przybywa ok. 10 cm chwastów na chodniku, który tym 

samym staje się coraz węższym. Chwasty najlepiej byłoby zwalczyć chemicznie. 

Skrzyżowanie ulic  Kopernika –Kolonijna-Bydgoska  jest niebezpieczne, ograniczona jest 

widoczność. Ostatnio był tam kolejny groźny wypadek. Wobec tego wnioskuję o przebudowę 

tego skrzyżowania w celu poprawy bezpieczeństwa. 

Przy  ul. Kolonijnej  na wysokości ul. Nadbrzeżnej  brak jest przykrywki , chyba od gazu. 

St. Mikulski wnioskował o wycięcie  7 drzew - topól, które częściowo są podeschnięte na ul. 

Leszczynowej w pobliżu torów kolejowych. 

I.Ratuszna w Bożenkowie przy ul. Bożenkowskiej brakuje ok. 100 metrów chodnika i jednej 

lampy oświetleniowej przy przystanku autobusowym w celu poprawy bezpieczeństwa. 

M. Zielińska -  na ul. Centralnej część prac została wykonana ale krzewy wrastające się  

w chodnik nadal nie są przycięte. W roku ubiegłym rowy były bardzo rzadko koszone, a pas 

zieleni przy chodniku  zarastał chwastami. 

K. Lachowska – wnioskowała o wykonanie sygnalizacji świetlnej przy szkole podstawowej  

w Niemczu. Jest to również wniosek z zebrania wiejskiego.  

A.Matusewicz-  w uzupełnieniu wypowiedzi radnej M, Zielińskiej ul. Centralna, od Szosy 

Gdańskiej ok. 200 mb jest uprzątnięta. Czy  porządkowanie będzie dalej kontynuowane 

 i kiedy.  Druga sprawa to rowy przy ul. Centralnej, które powinny mieć określony standard. 

Obecnie nie spełniają  swojej funkcji. Mam wrażenie że zostały wykonane doraźnie przy 

budowie poszczególnych etapów chodnika.  

K. Cichański – na ul. Centralnej studzienka została naprawiona, ale jej wieko nadal hałasuje 

po przejeździe samochodu. 

W tym miejscu obrad przybył radny A. Wiekierak. Stan radnych 15. 

Głos zabrał Wicestarosta Zbigniew  Łuczak: 

Po zakończeniu okresu zimowego przystąpimy do prac porządkowych na drogach 

powiatowych. Wycięcie topól przy ul. Leszczynowej sprawdzę? 

Sygnalizacja świetlna przy szkole podstawowej w Niemczu nie będzie wykonana. Było 

robione badanie natężenia ruchu i nie ma takiej potrzeby, aby ją budować. Po wybudowaniu 

ul. Słowackiego na ul. Bydgoskiej odbywa się ruch lokalny. Jeżeli Państwo uważacie, że jest 

zagrożenie to wykonamy  ponownie badanie natężenia ruchu. Badanie natężenia ruchu 

odbywa się w godz. 6
00

- 22
00

.  

Poproszę o sprawdzenie  czy widoczność jest ograniczona  na skrzyżowaniu ul. Kolonijnej  

a ul. Kopernika. Wnioskowane usterki na ul. Kolonijnej, ul. Centralnej  sprawdzę. Również 

sprawdzę sprawę chodnika w Bożenkowie. 

Radny Powiatowy P. Kozłowski zabrał głos w temacie   budowy sygnalizacji świetlnej na ul. 

Bydgoskiej przy SP w Niemczu. Samochody jadą z dużą prędkością i mając na uwadze  

w ostatnim czasie tragiczny wypadek należy do tematu budowy sygnalizacji powrócić. 

B. Polasik -  potrzebę budowy sygnalizacji świetlnej, kolejny raz zgłaszają rodzice. Wobec 

tego należy do tematu powrócić, uaktualnić badanie natężenia ruchu. 

D. Szatkowska-Rzepka – mieszkańcy Jarużyna wnioskują o ustawienie barierek ochronnych 

przy wyjściu ze świetlicy.    

Zb. Łuczak – dla funkcjonowania tej drogi barierka nie jest konieczna lecz dla poprawy 

bezpieczeństwa korzystających ze świetlicy Jarużynie. Ustawienie barierek leży w gestii 

właściciela budynku a nie zarządcy drogi. Sugeruję przeniesienie wejścia do świetlicy od 

strony drogi gminnej. Barierki będą usytuowane  z zachowaniem odległości 70 cm od skrajni 

drogi. 

    Ad. 8. Podjęcie uchwał:    

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

bieżący. 
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Skarbnik Gminy przedstawiła ostatnie zmiany w budżecie gminy oraz korekty pisarskie. 

M. Zielińska przewodnicząca komisji ds. rodziny. Komisja przyjęła projekt uchwały prócz 

zadania  wykonania projektu budowy kanalizacji przy ul. Zakopiańskiej. Zadanie to nie jest 

oznaczone wysokością środków. 

K. Cichański – wnioskował o wykreślenie tego zadania ponieważ w grudniu 2014 r. został   

uchwalony budżet gminy bez tego zadania. 

Wójt – w ul. Zakopiańskiej jest wodociąg i należy rozszerzyć zakres prac projektowych 

o wykonanie projektu kanalizacji. Ul. Zakopiańska łączy ul. Krakowską z ul. Karpacką bez 

potrzeby wyjazdu na  Szosę Gdańską. Zadaniem gminy jest realizacja zadań - budowa dróg 

czy kanalizacji, które  łączą sołectwa.  

I. Kraszkiewicz- nie ma tego zadania w budżecie. Nie zwiększamy środków  tylko 

rozszerzamy zakres prac projektowych o kanalizację. Docelowo budując kanalizację 

połączymy trzy miejscowości: Wilcze, Jarużyn i Niw. Ponadto w przypadku jakiejkolwiek 

kolizji czy wypadku na  drodze nr 5 ruch objazdowy odbywa się ul. Zakopiańską.  

B. Leszczyński – uczestnicząc w zebraniach wiejskich, mieszkańcy oczekują budowy dróg. 

Niektóre drogi budowane są bardzo szybko. Można powiedzieć, że budżet gminy jest robiony 

na zasadzie inicjatywy lokalnej. Mieszkańcy składają wnioski. Pragnę przypomnieć, że   

mieszkańcy  ul. Leśnej w Żołędowie złożyli wniosek, poparty podpisami i poparty jest 

również uchwałą zebrania wiejskiego na budowę kanalizacji.   

Dokonałem wizji w terenie, ideą jest połączenie ul. Krakowskiej z ul. Karpacką. Dobrym 

momentem będzie budowa kanalizacji z uwagi na małą ilość mieszkańców, ale z drugiej 

strony budować kanalizację gdzie nie ma kto się podłączyć. Mam zapytanie dlaczego Wójt 

zdecydował o budowie kanalizacji przy ul. Zakopiańskiej, a nie realizuje wniosku – uchwały 

z zebrania wiejskiego. 

 A. Matusewicz- spór idzie o kolejny projekt i tu widać jak spontanicznie działamy. 

Wobec tego zmierzam aby był wykonany audyt całej gminy miejsc trudnych i stworzenie 

niezależnego projektu-koncepcji kolejności budowy dróg, sieci wodno-kanalizacyjnej. Musi 

być działanie systemowe. 

 Wójt -projekt na ul. Zakopiańską został zaakceptowany przez Państwa, a teraz rozszerzamy o 

wykonanie prac projektowych na kanalizację bez dodatkowych środków. Chcemy to wykonać 

przed utwardzeniem tej drogi. Będzie to wykonane jako nowe zlecenie. Ul. Zakopiańska jest 

droga przelotową. 

A.Różański -  kolejny raz widzimy jak działamy. Powinny powstać kryteria kolejności 

budowy dróg czy kanalizacji. I tak jak powiedział przedmówca należy podejść kompleksowo. 

A.Słysz – wszyscy powinniśmy przyznać się do błędu bo nie dokładnie przyjrzeliśmy się 

temu zadaniu przy konstruowaniu budżetu. Zapytał, czy tą ulicą będzie przechodził kolektor   

zbiorczy dla większego terenu, jeżeli tak to poprę to zadanie. Prosił Dyrektora GZK  o 

wyjaśnienie jak wygląda koncepcja na kanalizację w tym terenie.    

Dyrektor GZK – zgodnie koncepcją budowy wodociągów i kanalizacji jest to kolektor o 

przekroju 160 cm, który będzie odbierał ścieki z Jarużyna. W jednej z koncepcji planowana 

była tam oczyszczalnia ścieków. 

J. Baumgart – mówimy o algorytmach budowy dróg, a to nie funkcjonuje. Budżet gminy 

konstruowany jest na podstawie wniosków od mieszkańców i z zebrań wiejskich. Musi być 

opracowany schemat budowy ulic i sieci wodno-kanalizacyjnej. Na razie działamy  na 

zasadzie siły przebicia mieszkańców. 

Wójt –  na sieć dróg czy sieci wodno- kanalizacyjne nie może być jako mapa poglądowa. 

Wersję elektroniczna można przedstawiać fragmentami, sołectwami z uwagi na obszerny 

rozmiar pliku. Powstają nowe podziały gruntów, na co nie mamy wpływu i powstają nowe 

drogi. 

K. Cichański w wyniku tej dyskusji wycofał swój wniosek. 
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W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie swój 

wniosek  o zamknięcie dyskusji.  Wniosek został przyjęty jednogłośnie – za. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na rok bieżący. Wynik głosowania był następujący: 

za – 11 

przeciw – 1 

wstrzymało się - 3 

Uchwała Nr II/7/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gm. Osielsko. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta następującą ilością 

głosów: 

za – 10 

przeciw – 0 

wstrzymało się - 5 

Uchwała Nr II/8/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały zmieniająca uchwały w sprawie nazw 

ulic. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr II/9/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie określenia kryteriów rekrutacji i 

liczby punktów za poszczególne kryteria oraz dokumentów niezbędnych do ich  potwierdzenia 

stosowanych w drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Osielsko. 
 A.Różański – jestem przeciwnikiem obowiązkowej nauki 6-ciolatków w szkołach dlatego 

będę głosował przeciw. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta następującą ilością głosów: 

za – 11 

przeciw – 2 

wstrzymało się - 2 

 

Uchwała Nr II/10/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie uzgodnienia zakresu prac 

wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody na drzewie gatunku dąb szypułkowy rosnącym 

na cmentarzu przy ul. Bydgoskiej w Żołędowie. 

G. Paliwoda- jest to pomnik przyrody i jakiekolwiek prace powinna wykonywać firma 

specjalistyczna, a nie ksiądz. 

K. Lewandowski – zapytał, kto poniesie koszty za przycięcie tego drzewa. Z  art. 7 ustawy 

 o samorządzie gminnym wynika,  że gmina będzie ponosić koszty.  Ponieważ w tym artykule 

określone są zadania własne gminy. 

Wójt – z ustawy o ochronie przyrody wynika, że właściciel odpowiada za prace 

pielęgnacyjne, które muszą być uzgodnione z nami. Prace musi wykonać specjalistyczna 

firma. Tego rodzaju zapisy są umieszczone w § 3 uchwały.  Koszty poniesie właściciel terenu. 
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Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Wynik 

głosowania był następujący: 

za – 14 

przeciw – 1 

wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr II/11/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

A.Różański- otrzymaliśmy 15 % upust za odprowadzanie ścieków, a obniżka jest 3 % i czy to 

znaczy, że całą obniżkę przeznaczamy na remonty.  

M. Zielińska -  komisja ds. rodziny zgłasza wniosek o obniżenie stawki abonamentu z 3,07 zł 

do 2,90 netto, który po dyskusji został wycofany.  

Wójt-   kalkulacja została wykonana i trudno jest teraz analizować jakąkolwiek obniżkę.  

A. Matusewicz- zapytał czy istnieje możliwość dokonania dopłaty dla tych mieszkańców, co 

nie mają kanalizacji tylko wywożą szamba. 

B. Leszczyński poinformował o zmianie ustawy z która wejdzie w życie w kwietniu br.  

z której wynika, że Wójt wydać decyzję administracyjną o podłączeniu do kanalizacji. 

 Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr II/12/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Osielsko 

na 2015 rok 

I. Kraszkiewicz Komisja ds. rozwoju gospodarczego przyjęła program opieki nad 

zwierzętami, ale z uwagami. Radni na komisji stwierdzili, że pewna część kosztów nie jest 

przypisana do żadnego działu np. gdy zostanie ranny dzik lub sarna nie mamy środków aby 

zapłacić za usługę.  Według z opinii prawnej Departamentu Ochrony Środowiska „zgodnie z 

art. 7 ustawy o samorządzie gminnym do zadań gminy należą zadania ochrony przyrody, to 

należy uznać, że do zadań gminy należy również pomoc dzikim zwierzętom. W 

szczególności poprzez  zapewnienie akcji ratunkowej  i zabezpieczenie transportu zwierząt 

do ośrodka rehabilitacji.” Wiąże się  z kosztami w wysokości 2- 5 tys. zł i komisja wnioskuje 

o przystąpienie do tego tematu i znaleźć miejsce dla dzikich zwierząt zgodnie z wytycznymi.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr II/13/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

III/46/2012 z dnia 30 sierpnia 2012 r. w sprawie udzielenia Województwu Kujawsko - 

Pomorskiemu  pomocy finansowej na realizację zadań na drogach wojewódzkich 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr II/14/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały   w sprawie uchylenia uchwały Nr 

IX/81/2014 Rady Gminy Osielsko z 6 października  2014 r. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 
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Uchwała Nr II/15/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

  

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia na rzecz gminy 

darowizny – gruntów stanowiących drogi wewnętrzne. 

I.Kraszkiewicz- mam kilka wyroków sądów, że dostęp do drogi publicznej ma zapewnić 

inwestor. Proponowana darowizna drogi tj. droga p  szerokości 7,7 m. Komisja wypracowała 

parametry przejmowanych dróg i droga ma mieć szerokości 10 m. 

Komisja jest przeciwna podjęciu tej uchwały. Wniosek oparty jest na orzecznictwie  w 

sprawie kto i jak ma dostarczyć drogę.   

M. Zielińska –komisja analizowała przedstawiony projekt uchwały, dokonała wizji w terenie. 

W głosowaniu nie  rozstrzygnięto: za – 2, przeciw -  2 i wstrzymało się – 3, do 

rozstrzygnięcia na sesji. 

A.Różański – jest to odcinek od ul. Bydgoskiej na wprost, później skręca w prawo i jest tam 

przewężenie gdzie  droga nie ma 7 m szerokości. Moim zdaniem sprawa jest prosta może     

inwestor wydzieli drogę  lub wraz z sąsiadem z przeciwnej strony.  Można ustalić też 

służebność. 

 Dlaczego gmina ma brać na siebie. Jeżeli droga ma być przelotowa, to niech inwestor 

najpierw ja wydzieli. W chwili obecnej nie ma uzasadnienia aby przejmować tą drogę. 

Złożył wniosek o wstrzymanie się z podjęciem tej uchwały i podjąć rozmowy z właścicielami 

po obu stronach drogi. 

B. Leszczyński – mamy tutaj specyficzną sytuację jest kilku właścicieli drogi. Mamy ją 

otrzymać w formie darowizny. W przypadku kilku właścicieli jak utrzymać drogę tą w 

okresie zimowym. Powinniśmy wypracować system postępowania przy wykupie, 

darowiznach dróg. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek radnego A. Różańskiego o oddalenie 

projektu uchwały i do podjęcia rozmów z właścicielami gruntu po obu stronach. Wynik 

głosowania był następujący: 

za – 14 

przeciw – 0 

wstrzymał się – 1. 

Wniosek uzyskał akceptację. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie uchwalenia ramowego planu 

pracy rady. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

  

Uchwała Nr II/16/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2015 

roku na prace konserwatorskie, restauratorskie  i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków. 

Sekretarz Gminy p. Domańska wyjaśniła, co to jest zabytek. Mówiąc o kościele w Żołędowie 

mamy na uwadze poszczególne elementy zabytku. Polichromie ścienne stanowią odrębny 

zabytek. Do rejestru zbytków wpisane są odrębną decyzją. Mówiąc o kościele w Żołędowie 

nie mamy na uwadze jednego zabytku lecz jego poszczególne elementy. W tej uchwale nie 

wpisano poszczególnych elementów zabytku. 
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K. Lewandowski – jeżeli mówimy o polichromii to już na nią była w roku ubiegłym  dotacja. 

Dotacja została rozliczona i zaakceptowana przez konserwatora zabytków. Nasza uchwała 

zawiera kolejną dotację. Mam wiele wątpliwości, co do zasad udzielania dotacji ale nie jestem 

przeciwny ratowaniu zabytków. Moją sugestią jest  przedyskutowanie jeszcze raz na komisji. 

Radca Prawny Sł. Waleński – wyjaśnił, co w danym roku ma być wykonane na zabytku 

określa konserwator zabytków wydając pozwolenie na  zakres prac. Organem kompetentnym 

do oceny wykonania prac jest konserwator zabytków. 

 B. Leszczyński poinformował, że parafia mocno zabiega o dotacje z różnych źródeł jak np. 

Gmina Dobrcz, Ministerstwo Kultury, Urząd Marszałkowski. 

Sekretarz Gminy   należy nieścisłe określenia doprecyzować w uchwale Rady Gminy 

Osielsko z 27 kwietnia 2005 roku w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie.   

Radni dyskutowali o zasadach dotowania prac na zabytki. Został wypracowany wniosek, że 

należy przygotować nową uchwałę zawierającej zasady udzielania dotacji na zbytki. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Wynik 

głosowania był następujący: 

za – 11 

przeciw – 1 

wstrzymało się – 3   

 

Uchwała Nr II/17/2015 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Ad. 9. Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

Wójt – na złożone interpelacje zostaną udzielone odpowiedzi w formie pisemnej. 

 

Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania. 

K. Lachowska- wnioskowała o wykonanie przeglądu urządzeń na placach zabaw. 

Wójt – corocznie w miesiącu kwietniu dokonywane są przeglądy techniczne urządzeń na 

placach zabaw. 

B. Polasik – wpływają skargi zarówno do urzędu gminy jak i GOK-u w sprawie wynajmu sali  

świetlicy w Niemczu. Wobec tego należałoby zorganizować spotkanie rady sołeckiej, 

dyrektora GOK i zainteresowanych mieszkańców.   

G. Paliwoda- czy istniałaby możliwość dofinansowania w 50 % dla tych mieszkańców co 

podłączają się do kanalizacji tam gdzie działają przepompownie. Może istnieje możliwość 

dofinansowania z WFOŚ i GW. Ponadto wnioskował o ustawienie 5 lamp na osiedlu 

Jastrzębie w celu poprawy bezpieczeństwa pieszych. 

Wójt – sprawdzę możliwość dofinansowywania przez Fundusz. W sprawie oświetlenia 

ulicznego to należy złożyć wniosek do przyszłorocznego budżetu gminy. 

Cz. Betyna – autobus dowożący dzieci do szkoły nie zatrzymuje się w zatoczce tylko na ulicy, 

co utrudnia ruch pozostałych pojazdów.   

Po Maksymilianowie biega pies jest wszędzie, przeskakuje ogrodzenia. 

A.Matusewicz- wzdłuż ul. Tuberozy ogrodzenie jest zagłębione kilka cm w ziemi. 

Inwestycje nie powinny być wykonywane w okresie zimowym, co przykładem jest 

wstrzymanie prac na ul. Tuberozy. 

Zapytał czy jest oficjalne stanowisko w sprawie  zmian na basenie. Czy w godzinach 

porannych będzie czynny. 

Wójt – w sprawie basenu dyrektor przedstawiła swoje propozycje, a nie stanowisko. 

Informacje przedstawiane na portalu internetowym są bezimiennie. 
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St. Mikulski – stwierdził, że ulice nie są w najgorszym stanie. Roznosząc decyzje podatkowe 

przejechałem wszystkie drogi w Żołędowie.   

J. Baumgart – podróżując  drogą nr 5 mam pewne spostrzeżenia, są dwa niebezpieczne 

miejsca w Wiągu i Niewieścienie. Postawione są tam radary i wszyscy jadą zgodnie ze 

znakami. Może jako doraźne działanie ustawić patrole z radarami na skrzyżowaniu ul. Armii 

Krajowej z ul. Jeździecką i z ul. Gdańską. 

Powstają dzikie wysypiska śmieci i wspólnie winniśmy się zastanowić jakie podjąć działania 

aby zahamować ich powstawanie. 

A.Różański – słuchając wypowiedzi przedmówcy, wnioskuję o reaktywowanie straży 

gminnej. Straż działałaby w ściśle określonych zadaniach takich jak porządek  

i bezpieczeństwo. Z tych zadań również byłoby szczegółowe rozliczanie. W tym troku to już 

nie, ale w przyszło rocznym budżecie  gminy możemy zaplanować.  Mamy cały rok do 

zastanowienia się. 

 

 

Przewodniczący obrad zamykając posiedzenie Rady podziękował wszystkim za udział. 

 

                    Protokolant                                                  Przewodniczący obrad 

 

                Wiesława Klimek                                            Benedykt Leszczyński 

 

 


